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48. Skok přes kůži - 16. 10. 2024 Příbram

Pořádá Cech příbramských horníků a hutníků, z.s. 

společně se SPŠ-VOŠ Příbram  

a s podporou Středočeského kraje a Města Příbram 

Skok přes kůži se u nás skládá z několika navazujících částí. 

Samotnému slavnostnímu Skoku předcházejí několik týdnů před akcí nácviky 

účastníků skoku, kde vedle vysvětlení hornických tradic a hlavně tradice Skoku přes 

kůži, nacvičují hornické písně a seznamují se s obsahem slavnostního večera. 

Ve čtvrtek 10. října 2024 proběhl lišácký večer, trochu jako test před samotným 

Skokem, bez publika, pouze pro skokany. 

Odpoledne a večer ve středu 16. října 2024 patřily plně samotnému Skoku přes kůži 

včetně diváků, které tradičně tvoří rodiče, kamarádi… 

Zahájil to slavnostní průvod od SPŠ-VOŠ Příbram ulicemi města, který přihlížejícím 

představil adepty Skoku. 

Na zastávkách v Mariánském Údolí a na Václavském 

náměstí hledali nadlišáka a u radnice je přišel 

pozdravit starosta Příbrami. 
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Vrcholem celé akce byl samotný Skok přes kůži v Sokolovně Příbram. 

Nedílnou součástí celé akce byly kroje účastníků, hornické kytle skokanů, které nám 

pomohla doplnit podpora Středočeského kraje, slavnostní taláry funkcionářů Skoku a 

různé další tradiční rekvizity, bez nichž by například nemohlo proběhnout prubování 

skokanů. Nesmíme zapomenout ani na výborně připravené ozvučení, které zajišťují 

profesoři a žáci SPŠ-VOŠ Příbram. 

Pořádáním Skoku přes kůži - Slavnostního hornického večera navazují pořadatelé na 

vysokoškolské tradice z doby, kdy Příbram byla akademickým městem. Sídlilo zde od 

roku 1849 Montánní učiliště, v roce 1865 přejmenováno a povýšeno na Báňskou 

Akademii a v roce 1904 na Vysokou školu báňskou.  
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Po 2. světové válce byla VŠB přestěhována z Příbrami do Ostravy a poslední Skok 

přes kůži na rozloučenou s VŠB v Příbrami se zde uskutečnil 24. 11. 1945. 

Až do roku 1966 nastala v pravidelném konání 

Skoků přes kůži v Příbrami přestávka. V tomto 

roce, při oslavách 750 let města Příbram a v rámci 

sympozia Hornická Příbram ve vědě a technice, 

byl Skok přes kůži znovu uspořádán jako 

vzpomínková slavnost při I. sjezdu absolventů 

VŠB. Tento skok počítáme jako první po 

odstěhování VŠB z Příbrami. 

V následujících letech (1971, 1974 a 1978) 

proběhly v rámci Sympozia ještě tři Skoky přes 

kůži (vždy při Sjezdu absolventů VŠB), a jeden 

Skok v roce 1975, uspořádaný jako Slib věrnosti 

hornickému povolání. V roce 1970 uspořádali 

posluchači SPŠ z oboru geologie slavnost 

„Přijímání do cechu geologie“. Průběh byl dosti 

živelný a příliš nezaujal. Mezi Skoky ji tedy 

nepočítáme. (Zdroj: Kronika Skoku přes kůži 1966-

1996, jak ji zapsal slavný písař Tonda Dvořák) 

Od roku 1981 (6. Skok přes kůži), se Skok 

stal pravidelnou součástí Sympozia 

Hornická Příbram ve vědě a technice až 

do 50. ročníku v roce 2014 (39. Skok). 

Hlavním organizátorem Skoku přes kůži 

byl, společně se SPŠ-VOŠ Příbram, od 

svého založení v roce 1993 vždy Cech 

příbramských horníků a hutníků, jako 

historický pokračovatel tradic Báňské 

akademie v Příbrami. 

Nástup pedelů v roce 1981 

Ani po ukončení pořádání sympozia v roce 2014 nepřestal Cech PHH vlastními silami 

Skok přes kůži pořádat. Díky epidemii Covidu 19 jsme museli vynechat pouze v roce 

2020, letos to tedy byl náš 48. Skok přes kůži. 

Absolvováním Skoku přes kůži dokazoval nováček, že je hoden studovat hornictví 

nebo hutnictví na báňské akademii. 

Skok přes kůži v novodobých příbramských podmínkách je připomínkou historických 

vazeb na hornictví a hutnictví, připomenutím hornických zvyků a písní, vyjádřením 

kamarádských vztahů v těchto povoláních. 

Ing. Pavel David, Příbram 1. 11. 2024 




